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Mødetitel:  Skolebestyrelsesmøde 
Dato:  4. marts 2024 Tidspunkt:  17.00 – 19.30 

 
Sted:  Personalerummet 

Møde indkaldt 
af: 

Signe Broe 

Mødetype: Skolebestyrelsesmøde  

Afbud: Tina Q. Skotte 

Arrangør  

Referent: Dorthe Rousing 

Tidtager:  

Deltagere: Dorthe Rousing, Nete Zarp, Claus Holm, Ken Alstrup, Henrik Olsen og Malene K. 
Dilling 

Elevråd: Sofie Holm 
Medarbejderrepræsentanter: Søren R. Johansen (SJ) 
Ledelse: Signe Broe (SB) 

SSP vejleder: Andreas Knudsen 

 

1. Emne:  Byggeprojektet (30 min) 

Drøftelser og 
input 

Peter Thomassen giver en status på forløbet 

Konklusion Møde afholdt på skolen i sidste uge vedr. nedlæggelse af SFO og flytning af SFO 

legeredskaber til den store skolegård. Opgaven med at lave ny skolegård sendes i 
funktionsudbud til to udbydere. 
Ellers skrider byggeprojektet godt frem. Entreprenøren er en smule forud ift. 
tidsplanen, og det ser rigtig godt ud nede i udskolingen. Akustiklofter gør en 
kæmpe forskel. Nyt inventar står også klar.  
Næste etape er aulaen (forventet 1. maj – 21.juni). 
I sommerferien renoveres for-området til gymnastiksalen. 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Datoer for skriftlig eksamen sendes til Peter. Her skal 
der være ro i Aulaen 

Signe  

Skolebestyrelse og lærere/elever hjælper med 

udarbejdning af materiale til de to legeplads-udbydere  

Signe/Tina  

   

 

2. Emne:  Ungeprofilundersøgelsen 2024 (45 min) - bilag 

Beslutning Andreas fra SSP gennemgår ungeprofilundersøgelsen for bestyrelsen. Samtidig vil 

han kort orientere om en islandsk model for alternative ungemiljøer. 

Konklusion Nedenstående punkter er baseret på svar fra spørgeskema udfyldt af elever i 7-9 
kl. Svarprocent = 44% 
Bekymringspunkter:  

- 43% sover for lidt < 8t på hverdage (lands gns. 26%) 
- Kun 41% spiser morgenmad før skole (skyldes sandsynligvis 

morgenmadscafeen. Lands gns. 54%) 
- 39% er blevet mobbet indenfor det sidste halve år (lands gns. 27%) 
- 79% har det rigtig godt i skolen (lands gns. 87%) 
- 26% har haft sex (lands gns. 11%)  
- 40% har prøvet puff-bars el. lign (lands gns. 22%) 

- Alkohol-debut + forbrug (på alle punkter markant over lands gns.) 

 
Positive punkter 

- 70% er foreningsaktive (lands gns. 65%) 
- 55% går i ungdomsklub (lands gns. 27%) 
- 34% deltager i aktiviteter i ungdomsklub (lands gns. 29%) 
- 100% har det godt med venner (lands gns. 97%) 
- Stoffer: Tæt på 0-svar (lands gns. 2-11%) 

 
Andreas informerer om Fælles om Ungelivet projektet (fællesomungelivet.dk), et 
projekt som har til formål at reducere unges forbrug af rusmidler. Andreas 
fortæller om positive erfaringer med pilotforsøg og forebyggende indsats i Gørlev. 
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Flere foreningstilbud og -aktiviteter, mere information til forældre, større 

involvering af forældre. Alt dette er med til at reducere unges brug af rusmidler.  
Der skal nu udvælges to nye skoler/områder i kommunen, hvor projektet kan 

implementeres og Andreas spørger om Firhøj er interesseret i at blive udvalgt? 
Kræver skolens/bestyrelsens/idrætsforeningens opbakning/involvering. 
Snak om ligeledes at inddrage friskolerne, da mange unge herfra også tager stor 
del i Firhøj-elevernes ungeliv via foreningslivet/sport. 
Generel meget positiv indstilling i skolebestyrelsen, da vi netop som opfølgning på 
ungeprofilundersøgelsen har haft svært ved at komme med gode tiltag.    

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Meld tilbage til Andreas om Firhøj ønsker at blive 
udvalgt til projektet  

Signe Efter næste 
SKB møde 
29/4. 

   

   

 

3. Emne:  Nyt fra elevrådet (10 min) 

Orientering  Sofie orienterer… 

Konklusion(er): Intet nyt siden sidst 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

   

   

   

 

4. Emne:  ”Hærværk” - indsatsen (15 min) - bilag 

Orientering og 
godkendelse 

Videre drøftelser og beslutning vedr. indsatsen mod hærværk. Signe refererer fra 
mødet med Johannes (kommunikationsmedarbejderen i kommunen). Hvad er 
vejen videre? 

Konklusion Der ligger en større opgave i at få udarbejdet nudging/kampagne-materiale.   

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

Claus og Ken forhører sig hos Montagegruppen Claus/Ken  

   

   

 

5. Emne:  Timefordelingsplan foreløbig (5 min) - bilag 

Beslutning og 

drøftelser 

Den endelige timefordelingsplan for 24/25 besluttes. 

Konklusion Vi ligger på det laveste antal af undervisningstimer påkrævet iht. folkeskoleloven.  
Timefordelingsplan godkendt af bestyrelsen. 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

   

   

   

 

6. Emne:  Ringetider (5 min)  - bilag 

Drøftelser og input Forslag om ændrede ringetider i 24/25 til beslutning  

Konklusion(er): Spisepausen forlænges 5 min, så det passer med bustiderne, hvis nogen skal i 
Brugsen. 
Ringetider godkendt af bestyrelsen.  

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 
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7. Emne:  Mobiltelefoner (10 min) 

Drøftelser og input Det bøvler meget for personalet i udskolingen at indsamle mobiltelefoner. Skal 
vi ændre i politikken, eller andet? 

Konklusion(er): Opgaven med at indsamle mobiltelefoner ligger hos skolens ledelse/lærere, ikke 
bestyrelsen. Men det er bestyrelsens ansvar at skolen har de nødvendige 

redskaber/sanktionsmuligheder i tilfælde af at mobiltelefon-politikken ikke 
efterleves af eleverne. 
Snak om behovet for opdatering af vores mobiltelefon-politik. 
Snak om differentieringsmuligheder indskrevet i vores mobiltelefon-politik. 

Handlingspunkter: Ansvarlig: Deadlinedatoer 

På udskolingsmøde: Indsamling af input fra lærerne om 
deres udfordringer, når mobilerne ikke bliver afleveret. 
Forstyrrer det undervisningen? Påvirker det elevernes 
sociale adfærd i frikvartererne…?   

Signe  

Kritisk kig på ”Princip vedrørende anvendelse af 

mobiltelefoner på Firhøjskolen” 

Alle 

bestyrelsesmedlemmer 

29/4-24 

Sammenfatning af input og opdatering af princip Claus/Ken/Henrik Maj 24 

   

 

8. Emne:  Gensidig orientering (10 min) 

Til orientering - Personalenyt  

Orienteringspunkter: - Skolefest indskoling/mellemtrin v/Ken 

  

 

9. Emne:  Punkter til næste møder: 
 

Punkter:  
- Tilbagemelding fra 0.a’s forældrerådsmøde v/Claus 

- Skriv til kommunen vedr. P-forhold/Vild-med-vilje område efter 
nedlæggelse af SFO 

- Sammenfatning af input og opdatering af ”Princip vedrørende anvendelse 
af mobiltelefoner på Firhøjskolen” 

- Kig på ”Skal-opgaver” jf. Folkeskolelovens §44 (se slide fra Skole og 
Forældre). Giver det anledning til udarbejdning af nye principper? 

 

 

 

19.10-19.30 Håndmadder og vand 


